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Datum, tijd, 
locatie  

Maandag 13 september 2021 van 20:00 tot 22:00 uur  

Dorpshuis De Bolderik te Sleeuwijk 

Aanwezig: 

 

 

 

Gemeente 
Altena: 

 

Afwezig met 
kennisname: 

  

Dorpsraad Almkerk, Dorpsraad Babyloniënbroek, Dorpsraad Drongelen, Dorpsraad 
Eethen, Dorpsraad Genderen, Dorpsraad Oudendijk, Dorpsraad Uitwijk-Waardhuizen 
i.o.,  

 

Burgemeester Lichtenberg, wethouder Sheikkariem, Ellen de Milliano, Fleur 
Groenenberg, Corine Lankhaar, Valérie Noordink (Antea Group), Rick Dollekens, Emile 
Dijkstra 

 

Dorpsraad Andel, Dorpsraad Giessen-Rijswijk, Dorpsraad Meeuwen, Dorpsraad Veen 

  
1. Opening en mededelingen 

Rick Dollekens, gebiedsregisseur Gemeente Altena, opent om 20:00 uur de bijeenkomst en meldt dat de 

dorpsraden van Andel, Giessen-Rijswijk, Meeuwen en Veen zich hebben afgemeld. Er zijn geen aanvullingen 

op de agenda. Alle aanwezigen stellen zich kort aan elkaar voor. De aanwezige inwoners uit Uitwijk en 

Waardhuizen merken hierbij op dat zij momenteel de mogelijkheid onderzoeken om een dorpsraad op te 

richten voor hun dorpen. Hierdoor hebben zij geen formele status.  

 

2. Thema Omgevingsvisie 

Wethouder Sheikkariem introduceert het thema en informeert de aanwezigen in hoofdlijnen over de komst 

van de Omgevingsvisie. In aansluiting op deze introductie geeft Valérie Noordink een presentatie (bijlage 1) 

over de beoogde strategie en lange termijn. Naar aanleiding van de presentatie worden de volgende vragen 

gesteld: 
- In hoeverre komt de A27, die de gemeente doorsnijdt, in de Omgevingsvisie? 
Antwoord: Wij verwachten dat dit in thema’s als bereikbaarheid, milieu en gezondheid zal zijn. In de 
Omgevingseffectrapportage die gelijktijdig met de Omgevingsvisie wordt gemaakt, worden de effecten 
aangegeven. Wat in de Omgevingsvisie staat, wordt daarin meegewogen. Voor onvoorziene nieuwe 
gebeurtenissen in de toekomst (het voorbeeld van een andere afslag van de A27 werd genoemd), die 
omgevings-/milieueffecten kunnen hebben, wordt dat onderzocht wanneer zich die voordoen.  
- Staan de thema’s al vast? 
Antwoord: In principe is alles nog concept, maar we werken wel ergens naar toe. De gekozen 
(concept)thema’s zijn gevolgd uit de analyse van de (oude) ontwerp Omgevingsvisie uit 2018/2019 maar ook 
uit alle nieuwe thematische en sectorale visies die de gemeente na 1 januari 2019 heeft ontwikkeld. Recent 
zijn dat bijvoorbeeld de Woonvisie en de Visie mobiliteit. De waarden zijn ook nog niet definitief, maar we 
verwachten daar geen grote verschuivingen in. 
- Is er afstemming met de buurgemeenten? 
Antwoord: Ja, maar het is belangrijk om te beseffen dat iedere gemeente zijn eigen visie vaststelt, ongeacht 
wat andere gemeenten doen. Een Omgevingsvisie kan ook andere ambities hebben dan bijvoorbeeld de 
provincie. Een gemeente formuleert zelfstandig ambities en weegt eigen belangen en keuzes af. Het is dus 
meer informeren over en kennis nemen van, dan afstemmen met. 
 
 
 
 
 



 
- Hoe wordt de Omgevingsvisie in de praktijk toegepast?  
Antwoord: Onze Omgevingsvisie Altena 2040 is de website (en een boekje). Hiermee kunnen we op een 
duidelijke manier laten zien wat we belangrijk vinden in onze gemeente en waar we naartoe willen. Met de 
Omgevingsvisie laten we zien waar we als gemeente voor staan. De combinatie van ‘thema’s’, ‘waarden’ en 
‘ambities’ wordt ook wel het toetsingskader genoemd voor nieuwe plannen, al kunnen ook andere 
overwegingen een rol spelen. Het is dus belangrijk dat een nieuw initiatief op de juiste manier omgaat met 
verschillende thema’s, onze waarden behoudt of versterkt en een bijdrage levert aan het behalen van onze 
ambities. 

- Hoe is tussentijds bijsturen binnen de Omgevingsvisie mogelijk? 

Antw0ord: Dit zijn geen vaste momenten, maar tussentijds bijsturen is mogelijk als hier aanleidingen voor 

zijn. Zoals bijvoorbeeld een mogelijke nieuwe afslag van de A27 door Rijkswaterstaat. Dit kan leiden tot een 

aanpassing van de Omgevingsvisie. 

 
Na het plenaire gesprek wordt het gesprek in kleine groepjes gevoerd over het DNA van de kernen en de 
wensen voor de dorpen. Deze vraag is na de themabijeenkomst ook breed uitgezet onder de dorpsraden 
zodat hier ook schriftelijk op geantwoord kon worden. Dorpsraad Uitwijk-Waardhuizen in oprichting heeft 
aangegeven dat zij de focus willen leggen op het creëren van breed draagvlak in de dorpen en het 
oprichtingsproces van een eventuele dorpsraad. Hierdoor hebben zij ervoor gekozen om de vragen niet te 
beantwoorden vanuit de dorpsraad in oprichting. 

 

Vragen over de Omgevingsvisie kunnen na deze bijeenkomst, per e-mail, gesteld worden via: 

omgevingsvisie@gemeentealtena.nl. De ondersteuner, Tanja Schoester, en de projectleider, Corine 

Lankhaar, beheren deze mailbox. 

 

3. Thema veerkracht en herstelplan Corona 

Burgemeester Lichtenberg introduceert het thema en informeert de aanwezigen in hoofdlijnen over de 

gehouden impactmetingen en de ontwikkeling van een veerkracht en herstelplan voor Altena. In aansluiting 

op deze introductie geeft Ellen de Milliano een presentatie (bijlage 2) over de resultaten van de 

impactmetingen. Op basis van de resultaten volgt een open gesprek met de aanwezigen. Hierbij wordt het 

volgende door de dorpsraden opgemerkt: 

- ‘Wat leren we van de pandemie? We lijken terug te vallen in wat we deden. Mogelijk kunnen we mensen 

stimuleren om minder kilometers te maken. Het zou daarom goed zijn om met elkaar na te denken over 

hoe we mensen kunnen enthousiasmeren en belonen. Hierover kan het gesprek gevoerd worden in de 

kernen. 

- Bij de voetbalvereniging in Genderen is geen ledenstop zichtbaar. Ook zijn contributies over het 

algemeen goed doorbetaald.   

- Bij de korfbalvereniging in Almkerk ziet men wel een terugloop in het ledenbestand, met name binnen de 

recreatieve teams.  

- Bij de EHBO-vereniging wordt gemerkt dat leden/vrijwilligers terughoudend zijn. Bijvoorbeeld voor een 

reanimatie of het bezoeken van een druk evenement. De leden van de EHBO-verenigingen zijn over het 

algemeen op leeftijd. De doelgroep loopt hierdoor relatief meer risico op serieuze gezondheidsklachten.  

- Het sociale aspect van het onderwijs heeft de grootste impact op jongeren. De lessen digitaal volgen gaat 

aardig, maar de beperkte sociale contacten worden gezien als een gemis. 

- Er wordt voorgesteld voor om in het veerkracht en herstelplan oog te hebben voor programma’s waarin 

beweging meer aandacht krijgt. Bijvoorbeeld in de vorm van sportklassen of bewegingsonderwijs. 

Daarnaast kunnen de sportcoaches mogelijk ook iets betekenen voor de doelgroep ouderen. 
 

Bij vragen over het veerkracht en herstelplan kan contact worden opgenomen met Ellen de Milliano via: 
e.demilliano@gemeentealtena.nl of (06) 27 89 49 24. 

 

4. Afsluiting 

Alle aanwezigen worden bedankt voor hun aanwezigheid en constructieve bijdrage. In aanvullingen op deze 

bijeenkomst ontvangen alle dorpsraden nog een bericht over de Omgevingsvisie en de mogelijkheid om tot 

dinsdag 5 oktober (extra) input te leveren. Na deze datum wordt ook het verslag, inclusief presentaties, 

gedeeld met alle dorpsraden. 
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